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Zusammenfassung

        
Berichtet wird über insgesamt 64 Patienten mit einem erhöhten intraokularen Druck, jeweils kombiniert mit einer auffälligen Erweiterung der episkleralen Venen und einem erhöhten episkleralen Venendruck. Die Drucksteigerungen im Bereich des episkleralen Venenplexus traten bei verschiedenen Erkrankungen auf: Sinus cavernosus-Fisteln, idiopatisch erweiterte Venen, Orbitatumoren, Sturge-Weber-Syndrom, endokrine Orbitopathie und Skleritis anterior. Die unterschiedlichen pathophysiologischen Mechanismen werden diskutiert.


      
        
Summary

        
Between 1983 and 1987 the authors studied 64 patients with dilated episcleral vessels and open-angle glaucoma. Elevated episcleral venous pressure was found to be the cause of the increased intraocular pressure. Clinically, the cause of elevation of venous pressure included spontaneous carotid cavernous fistulas, Sturge-Weber syndrome, orbital tumors, endocrine exophthalmos, anterior scleritis and idiopathic cases. A variety of pathophysiological mechanisms causing elevated episcleral venous pressure were found. The clinical course and complications associated with elevated episcleral venous pressure are discussed.
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